
Mødetype: 

 

Skolebestyrelses-

møde 

 

 

Dato og sted:  

 

25/4 kl. 18.00 – 21.00 i 

mødelokalet ved 

administrationen  

Ordstyrer/Facilitator: Brian Axelsen 

 

Referent: Anita Gammelgaard Pedersen 

 

Fraværende: Susanne, Vivi, Else, Ingi, Dagmar 

Deltagere:  

 

(m. forplejning) 

 Emne (og 

ansvarlig) 

Hvad skal vi 

udrette? 

Proces Tid Beslutning og 

hvem gør hvad? 

 

1. 

 

Godkendelse af 

dagsorden 

(Tom) 

 

Sikre at dagsordenen er 

godkendt som fælles 

udgangspunkt for dagens 

møde. 

 

Alle deltagere har mulighed 

for at kommentere på 

dagsordenen og ønske 

mindre underpunkter 

skrevet ind under evt. 

 

2 
Dagsorden godkendt 

2. Temadrøftelse: 

Opsamling på pkt. 3 

og 4 fra sidste møde 

m. nye vinkler og 

input 

(Lars + alle) 

 

 

Da der var en del afbud til 

sidste møde blev det 

besluttet, at der på 

skolebestyrelsesmødet i 

april skal samles op på 

punkterne 3 og 4 fra sidste 

møde. Der var en god og 

konstruktiv dialog, som 

man ønsker delt med alle i 

skolebestyrelsen. 

 

Materialer og referat fra 

sidste møde indgår i 

opsamlingen af punkterne 

vedr. forældresamarbejdet 

og omtale af Auning Skole. 

Evt. suppleret med nye 

vinkler og input. 

 

Fælles drøftelse + arbejde i 

mindre grupper. 

 

 

 

60  

 

Evt. nye vinkler og input / inspiration fra Herskindskolen i Galten: 

http://herskindskolen.skoleporten.dk/sp/menuitem/container/1
73301 
 
Lars gennemgik/repeterede punkterne fra sidste møde  (se 
referatet fra sidste møde)- derefter havde vi gruppedrøftelse i 
forhold til det, der blev drøftet i grupperne sidste gang 
 
Tillæg til punktet omkring forældresamarbejde: 
Et ekstra forældremøde - uden deltagelse af lærere - for at 
hjælpe forældreråd godt i gang - give dem bedre tid til det - evt. 
med støtte fra skolebestyrelsen. Allans forældremøde for 
kommende 7. årgang kunne bruges som inspiration. 
  
Tillæg til punktet omkring den gode historie: 
Tydeligere profilering - hvad er det, vi vil med Auning Skole 
Medejerskab - evt. workshop for forældre ”hvad vil vi med 
skolen?” 
Evt. nyhedsbrev som video?  

 

http://herskindskolen.skoleporten.dk/sp/menuitem/container/173301
http://herskindskolen.skoleporten.dk/sp/menuitem/container/173301


  

PAUSE 

 

   

10 

 

 
 

3. Forslag til besparelse 

på specialunder-

visningsområdet 

(høring) 

(Lars + alle) 

Med baggrund i det 

udsendte materiale skal 

der afgives høringssvar 

vedr. forslaget til besparel-

se på specialundervis-

ningsområdet. 

 

Skolens ledelse orienterer 

om baggrund og indhold i 

forslaget – og opsamler 

input til høringssvar fra 

skolebestyrelsen. Der er frist 

for indsendelse af 

høringssvar d. 11. maj. 

 
Fælles drøftelse + arbejde i 

mindre grupper. 

 

 40 
 
Lars gennemgår indholdet i forslaget og ledelsens tanker omkring 
forslaget.  
 
I forslaget tænkes antallet af specialklasseelever reduceret med 35 
pladser over en 4-årig periode (fra 135 pladser til 100), og antallet 
af specialskolepladser på Djurslandsskolen tænkes reduceret med 8 
pladser (fra 78 til 70). 
 
I forslaget tænkes antallet af skoler med specialklasserækker 
reduceret fra fire til to. Auning Skole skal ifølge forslaget modtage 
specialklasseelever i den vestlige del af kommunen, mens 
Kattegatskolen skal modtage specialelever fra den østlige del af 
kommunen. 
 
I forslaget tænkes den økonomiske styring af udgifterne vedr. 
specialklasseelever centraliseret, således at det ikke længere skal 
være den enkelte skole/institution, der har denne udgiftspost. Det 
betyder så også, at de nuværende tildelte KORA-midler skal fordeles 

på en anden måde. Størstedelen af KORA-midlerne skal så 
fremadrettet medvirke til den centrale styring af special-
klasseeleverne, og en mindre del af disse midler fordeles mellem 
skolerne til arbejdet med inklusion og finansiering af specialtiltag 
ude på den enkelte skole. 
 
Der er nemlig i forslaget også lagt op til, at der i stigende grad kan 
etableres ’mindre’ lokale specialgrupper, der skal tilgodese behovet 
ude på den enkelte skole. 
 
I forslaget tænkes forældrevejledning opprioriteret, således at 
skolerne kan rekvirere specialvejledere til at hjælpe forældre, der 
har behov for vejledning i hverdagen. Dette vil medføre en 
udgiftsstigning i specialvejledernes aktiviteter. 
 
Drøftelse af forslaget og input til høringssvar. 
 
Det vurderes, at det er en fordel, at der kommer et separat budget 
til specialområdet ved vedtagelse af forslaget - vigtigt at præcisere 
nødvendigheden heraf. 
 
Der sættes fra nogle i skolebestyrelsen spørgsmålstegn ved 
besparelsen, hvis der ikke samtidig tilføres ekstra midler til tidlig 
indsats. 
 
Der blev udtrykt tvivl om,  hvor vidt der rent faktisk kommer 



besparelser ved forslaget. 
Drøftelse af indhold af høringssvar - hensyn til (til gavn for) Auning 
Skole kontra hensyn til (til gavn for) de øvrige skoler 
 

 

4.  

 

Trafikale forhold ved 

skolen 

(alle) 

 

 

Status på beslutninger 

vedr. de trafikale forhold 

ved skolen og hallen – 

herunder supplerende 

høringssvar fra Auning 

Skole 

 

Orientering og drøftelse. 

 

10 
Få svar/forslag  som reaktion på  høringssvaret: 

Kys og farvel- zonen evt. udvides og Taxa-holdepladserne flyttes om 

på den anden side af skolen.(Nyvangsvej) Ses ikke som en løsning! 

  

Hvorvidt der kommer mere - evt. åbning ved hallen - vides ikke 

Forslag om at få mediedækning på - evt. en torsdag eller fredag kl. 

14 

 

 

5. 

 

Nyt fra skoleledelsen  

(Susanne og Lars) 

 

 

 

Susanne og Lars orienterer 

kort om aktuelle emner: 

 

Planlægning af skoleåret 

2017/18 – status og 

overvejelser 

 

Diverse 

 

 

15 
Ansøgning om mulighed for at deltage i forsøg med kortere skoledag 

(50 skoler i hele landet) - to lektioner ugentligt (mellemtrin og 

udskoling) omdannes til to-lærerordning, hvor der er fokus på 

elevsamtaler - for at få antallet af ikke-uddannelsesparate elever 

ned. 

Vi er en af 120 skoler, der kan søge om økonomisk belønning, hvis vi 

kan reducere antallet af fagligt svage elever over en 3 - årig periode. 

Vi søger! De øvrige skoler i kommunen er Ørum Skole og 

Kattegatskolen. 

 

 

 

6. 

 

Nyt fra 

skolebestyrelses-

formanden 

(Tom) 

 

Skolebestyrelsesformand-

en har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

sager 

 

  

 

10 

 

Auningløbet - gentagelse af firmasponsorering af t-shirts.  

Drøftelse af mulige tiltag for at få så mange som muligt til at deltage 

 

 

7. Nyt fra 

elevrådsformanden 

(Dagmar og Magnus) 

Elevrådsrepræsentanterne 

har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold 

Elevrådet har deltaget i 

Dialogmøde med 

kommunalpolitikere 

 

Elevrådet har medvirket til 

15 Magnus fortæller om demokratidagen på Langhøjskolen. Temaet var 

mobning - Auning Skole fik en tredjeplads med deres bod - forslag til 

aktiviteter til at modvirke og stoppe mobning. 

Det var en god dag! 

 



planlægning af 

Demokratidag på Langhøj 

Skole, bl.a. med borgmester 

Jan Pedersen som deltager. 

Arrangementet er planlagt 

af Norddjurs Elevråd 
 

 

8.  

Nyt fra medarbejder-

repræsentanterne 

(Anita) 

 

 

Medarbejderrepræsentan-

terne har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold. 

 

  

5 

Skole-hjemsamtaler for øjeblikket. Det drøftedes, hvorvidt 

samtalerne kunne planlægges anderledes - så de evt. kun placeres 

på hverdage inden kl. 17.00. Der blev ikke truffet beslutninger om 

ændringer i den nuværende praksis, men alternative modeller for 

afvikling af skolehjemsamtaler skal undersøges. 

 

9. Kort evaluering af 

mødet 

(alle) 

Kort evaluering af dagens 

møde. 

 
5  

10. Næste skole-

bestyrelsesmøde  

(Tom + alle) 

 

Drøfte punkter til næste 

møde d. 23. maj. 

 

Alle kan bidrage til den 

næste dagsorden. 

5 Besigtigelse af det nye byggeri 

Konkrete handlinger på punkt 3 og 4 

11. Evt. 

(Tom + alle) 

  
3  

 
Næste skolebestyrelsesmøder: 

 

Tirsdag d. 23. maj 

Tirsdag d. 13. juni 

 


